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مدیرعامل شرکت ارتباطات زیر ساخت برنامه های 
این شــرکت را بــرای تجهیــزات و پایداری 

زیرساخت های ارتباطی اعلام کرد.
محمد جعفرپور مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت با بیان 
اینکه در راســتای پایداری و کیفیت ارتباطات زیرساخت سال 
گذشته کمیته پایداری شبکه تشکیل شد و خروجی های خوبی 
داشت گفت: یکی از موضوعات مهم در مراکز مخابراتی، پایداری 
شبکه برق رسانی مراکز است که متأسفانه در سال های گذشته به 
این موضوع توجه چندانی نشده و این امر موجب انباشت اقدامات 
مورد نیاز برای توسعه و بهسازی المان های مهمی مثل دیزل 

ژنراتور و سیستم های UPS شده است.
وی گفت: این بهسازی و توسعه در بخش برق، توان و انرژی 
زیادی می طلبــد ولی به لطف خدا و با تلاش های شــرکت 
ارتباطات زیرســاخت، عقب ماندگی این حوزه در حال جبران 
بوده و تقریباً در تمام مراکز زیرساختی، توسعه و بهسازی شبکه 

برق رسانی، در حال انجام است.

وی در خصوص برنامه شــرکت زیر ســاخت برای برقراری 
ارتباطات پایدار و باکیفیت برای مردم افزود: نکته مهم در خصوص 
کیفیت ارتباطات از دید مشترک انتهایی، در مرحله اول کیفیت 
شبکه های دسترسی و تجمیع است که توسط اپراتورهای موبایل 
و ثابت ارائه می شود. این شبکه ها نیاز به توسعه و بهسازی مداوم 
دارند تا مردم تجربه کاربری با کیفیتی در ارتباطات خود احساس 
کنند و اپراتورهای مخابراتی باید پاسخگوی نیاز ارتباطی با کیفیت 
برای مشتریان خود باشند. جعفرپور تصریح کرد: هدف ارتباطات 
زیر ساخت به عنوان تنها متولی شبکه های مادر مخابراتی کشور، 
توســعه و ایجاد زیرساخت های ارتباطی و اطلاعاتی پایدار و با 
کیفیت در راستای پیش برد اهداف شبکه ملی اطلاعات است؛ و 
به نوعی شرکت ارتباطات زیرساخت پیشران زیست بوم ارتباطات 

دیجیتال امن و پایدار در کشور محسوب می شود.
وی ادامه داد: با توجه به ظرفیت و گستردگی شبکه با بیش از 
۱۰۰ هزار کیلومتر کابل فیبر نوری و ۴۲ ترابیت بر ثانیه ظرفیت 
پهنای باند شبکه انتقال، یکی از بزرگترین اپراتورهای مخابراتی در 

منطقه غرب آسیا و یکی از اپراتورهای شناخته شده و با اعتبار در 
دنیا هستیم که این موضوع اهمیت کیفیت و پایداری شبکه را در 
تأمین نیازهای زیرساخت ارتباطی کشور و تبدیل شدن به هاب 

ترانزیت دیجیتال در منطقه به وضوح نشان می دهد.
مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت همچنین در خصوص 
پایداری شــبکه کابل فیبر نوری بیان کرد: در موضوع پایداری 

شــبکه کابل فیبر نوری، مقاوم سازی کابل فیبرنوری موجود و 
ایجاد افزونگی چندگانه برای برخی مســیرها با اولویت مراکز 
حساس و مهم در دستور کار قرار گرفته و حجم قابل توجهی 
از کابل کشــی ها تاکنون انجام شده و بخش باقی مانده نیز در 
حال انجام است. دستورالعمل جامعی برای مقاوم سازی مسیرهای 
کابل فیبرنوری تهیه شده و در سراسر کشور توسط همکاران در 

استان ها در حال اجراست.
وی با اشاره به برنامه توسعه ای پایداری تجهیزات اکتیو شبکه 
و اینکه بخشی از این توسعه برای ایجاد افزونگی شبکه استفاده 
می شود گفت: تأمین تجهیزات در حوزه انتقال و در حوزه شبکه 
دیتا و همین طور تأمین تجهیزات ترانزیت صوت طی پروژه های 
مختلفی در دســتور کار قرار دارد و بخش قابل توجهی از این 
تجهیــزات در حال نصب و بهره برداری اســت و با توجه به 
پروژه هایی که در ســال گذشته و ســال جاری تعریف شده و 
در حال اجراســت، به جرأت می توانیم بگوییم شبکه ارتباطات 

زیرساخت کشور در حال توسعه چند برابری است.

مدیرعامل زیرساخت اعلام کرد؛

۱۳۴ خانوار روستایی شهرستان سرباز استان برنامه های زیرساخت برای اینترنت پایدار و امن 
سیستان و بلوچستان به شبکه ملی اطلاعات متصل شدند  
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات سیستان و بلوچستان از اتصال ۱۳۴ 

خانوار روستایی شهرستان سرباز به شبکه ملی اطلاعات خبر داد. 
نیک محمد بلوچ زهی مدیر کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان سیستان و بلوچستان از 

اتصال ۴ روستای شهرستان سرباز به شبکه ملی اطلاعات خبر داد.
وی افزود: روستاهای محمود آباد، گران محمود، کریم آباد و عیسی آباد از توابع بخش مرکزی 
شهرستان سرباز با جمعیتی بالغ بر ۱۳۴ خانوار )۵۰۳ نفر( به اینترنت پر سرعت با تکنولوژی نسل 

چهارم همراه اول متصل شدند. 
بلوچ زهی تصریح کرد: اتصال این روســتاها به شبکه ملی اطلاعات با احداث یک سایت 
مخابراتی در روستای محمود آباد با اعتباری بالغ بر ۴۵ میلیارد ریال از محل منابع توسعه روستایی 

وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات صورت گرفت.

 هشدار اختلال قلبی
 به ساعت های جدید گلکسی اضافه می شود 

گلکسی قابلیت اطلاع رسانی در مورد اختلال 
قلبی را بر روی ســاعت های جدید خود در 

برخی مناطق جهان اضافه خواهد کرد. 
سامســونگ برخی از بهترین ساعت های هوشمند 
اندرویدی را تولید می کند، اما دستگاه های آن فاقد ویژگی 

تشخیص ضربان قلب نامنظم هستند.
این ویژگی در نسل های مختلف اپل واچ یک ویژگی 
پایه ای اســت و در موارد متعدد به نجات جان صاحبان 

آن کمک کرده است. اکنون سامسونگ نیز توانسته از وزارت غذا و داروی کره تاییدیه ای برای 
گنجاندن قابلیت پایش ضربان قلب در ساعت های هوشمند خود دریافت کند. 

از تابستان امسال، سامسونگ اعلان آریتمی قلبی را به برنامه Samsung Health خود 
در ۱۳ بازار از جمله امارات، کره جنوبی و ایالات متحده اضافه خواهد کرد.

این اعلان روی ساعت گلکسی برای تشخیص فیبریلاسیون دهلیزی، رایج ترین نوع اختلال 
ریتم قلب که می تواند باعث نارسایی قلبی یا سکته شود، کار می کند. سامسونگ می گوید این 
ویژگی برای بزرگسالان بالای ۲۲ سال است. سامسونگ ابتدا این نوتیفیکیشن را با گلکسی واچ 

۶ در اواخر جولای منتشر می کند و سپس آن را به واچ سری ۴ و سری ۵ اضافه خواهد کرد.

 ایلان ماسک امسال کاشت تراشه
 در مغز انسان را کلید می زند

ایلان ماسک کارآفرین و یکی از بنیانگذاران 
نورالینک، اعلام کرد احتمالا این استارت آپ 
کاشت تراشه در مغز در سال جاری کارآزمایی 

بالینی خود را آغاز می کند.
او هنگام ســخنرانی در رویداد» ویواتک« در پاریس 
اعلام کرد نورالینک تصمیم دارد طی یک وب کست 
تراشه ای را در مغز بیمارپاراپلژیک )فلج پا( یا تتراپلژیک 

)فلج ۴ اندام( قرار دهد. 
هرچند ماسک به طور دقیق مشخص نکرد شرکت مذکور تراشه را در مغز چند بیمار و برای چه 
مدت زمانی نصب می کند، اما به نظر می رسد نخستین کاشت تراشه در سال جاری میلادی 
انجام می شود. ماه گذشته میلادی نورالینک اعلام کرد تاییدیه سازمان غذا و داروی آمریکا را 
برای انجام نخستین کارآزمایی بالینی به دست آورده است. چنین تاییدیه ای نقطه عطفی برای 
استارت آپ به حساب می آید زیرا از سوی دیگر با تحقیقاتی درباره شیوه رفتار با حیوانات در 

آزمایش ها روبرو است.
به گفته کارشناسان، حتی اگر ایمن بودن دستگاه نورالینک تایید شود، هنوز چند سال و احتمالا 

بیش از یک دهه طول می کشد تا استارت آپ اجازه تجاری سازی محصول را دریافت کند. 

درخواست کمیسیون اروپا برای ممنوعیت فوری 
ZTE هواوی و

 کمیســیون اروپا با انتشــار مجموعه ای از 
دستورالعمل ها، از کشورهای عضو این بلوک 
خواست بدون تاخیر، حضور تامین کنندگان 
بــه خصوص  تجهیزات ۵G پرریســک 
فروشــندگان چینی هــواوی و ZTE را در 

شبکه های نسل پنجم خود محدود کنند. 
هواوی اعلام کرد درخواست کمیســیون اروپا برای 
توصیه به حذف تجهیزات بی سیم پیشرفته این شرکت 

در بازار اتحادیه اروپا، بر اســاس قضاوت های تبعیض آمیز اســت.در بیانیه این غول سازنده 
تجهیزات مخابراتی چینی آمده است: این دستورالعمل ها به وضوح بر پایه ارزیابی تایید شده، 
شــفاف، بی غرض و فنی شبکه های ۵G  نیست. محدودیت  یا حذف مبتنی بر قضاوت های 

تبعیض آمیز، ریسک های اقتصادی و اجتماعی جدی به همراه خواهد داشت.
دستورالعمل های اخیر کمیسیون پس از آن منتشر شد که واشنگتن، استفاده هواوی از طیف 
گسترده ای از فناوری های آمریکایی از تجهیزات تولید تراشه گرفته تا نرم افزار تلفن های هوشمند 
را ممنوع کرد.واشنگتن همچنین همزمان با اوج گیری تنش ها بر سر تایوان و جنگ برای برتری 
فناوری، از حوزه هوش مصنوعی گرفته تا تراشه ها و محاسبات کوانتومی، اتحادیه اروپا را تحت 
فشار قرار داده است تا موضع سخت گیرانه تری در قبال پکن اتخاذ کند.تعدادی از کشورهای عضو 
اتحادیه اروپا از جمله آلمان، همچنان از محصولات هواوی در شبکه های خود استفاده می کنند.

اینستاگرام و فیسبوک هزاران کاربر در جهان قطع شد
 اطلاعات وبســایت رصد قطعی داون دتکتور نشان می دهد که دسترسی 

هزاران کاربر به فیس بوک و اینستاگرام قطع شده است. 
بیش از ۱۲ هزار کاربر مشکل دسترسی به فیسبوک و بیش از ۶۶۰۰ کاربر مشکل دسترسی 
به اینستاگرام را گزارش کرده اند.طبق گزارش داون دتکتور، بیش از ۱۳۰۰ گزارش اختلال در 
دسترسی به سرویس پیام رسان واتساپ وجود داشته است. شرکت متا پلتفرم در این باره هنوز 

اظهارنظر نکرده است. 

 بومی سازی دستگاه منبع نوری 
برای انجام عمل جراحی لاپاروسکوپی

محققان یکی از شرکت های دانش بنیان مستقر در شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان دستگاه منبع نور سرد را برای انجام اعمال جراحی لاپاروسکوپی که 

بدون ایجاد جراحت انجام می شود، به تولید رساندند.
محمد بخشــیان از محققان این شــرکت دانش بنیان، با بیان اینکه این شرکت از سال ۹۸ 
در شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان تاسیس شد، گفت: از جمله محصولات این شرکت 
دانش بنیان تولید منبع نور سرد است که مربوط به ست دستگاه لاپاروسکوپی می شود.وی منبع 
نور سرد را راهکاری برای انتقال نور از منبع نور به ست و لنز دستگاه لاپاروسکوپی دانست و 
اظهار کرد: این منبع نوری برای انجام اعمال جراحی کاربرد دارد.بخشیان در این باره توضیح داد: 
زمانی که پزشک می خواهد عمل جراحی را انجام دهد، داخل بدن تاریک است و با استفاده از 
این ابزار، نور به داخل بدن تابانده می شود تا پزشک بتواند تصویر موضع را بر روی مانیتور به طور 
واضحی ببیند.وی با بیان اینکه تاکنون از نمونه های خارجی استفاده می شده است، افزود: این 
دستگاه همچنان وارداتی است، ولی محصول تولیدی ما قابلیت رقابت با نمونه های خارجی را 
دارد و مراکز درمانی که از آن استفاده کرده اند، گواهی رضایت را برای ما ارسال کردند.به گفته این 
فناور، نمونه خارجی این دستگاه ۳ برابر نمونه داخلی به فروش می رسد. این دستگاه برای انجام 

اعمال جراحی درون بینی که طی آن بدن باز نمی شود، کاربرد دارد.

پیاده روی فضایی برای نصب پنل خورشیدی انجام شد
 دو فضانورد ناسا طی یک پیاده روی فضایی به طور موفقیت آمیز پنل های 

خورشیدی جدید ایستگاه فضایی بین المللی را نصب و راه اندازی کردند. 
این مجموعه پیاده روی ها برای ارتقای زنجیره تامین برق آزمایشگاه مدار زمین انجام شده 
بود.»استیفن باون« و » وارن هوبورگ« دو خدمه ماموریت »اکسپدیشن ۶۹« روز گذشته، 
خارج از ایستگاه فضایی بین المللی ۶ ساعت و ۳دقیقه فعالیت کردند. این دو فضانورد باتری 
لباس های فضایی شان را روشن کردند و در ساعت ۱۳:۲۵ دقیقه به وقت گرینویچ از ایستگاه 
خارج شدند.باون و هوبورگ مانند آنچه در راهپیمایی های گذشته توسط فضانوردان مختلف 
انجام شــد به سراغ پنل های خورشیدیiROSA رفتند که به طور موقت سوار شده بود. 
هوبورگ یک نگهدارنده پایه قابل حمل را در انتهای بازوی رباتیک Candarm۲ نصب 
کرد. در مرحله بعد او بازو را سوار کرد که به وسیله سلطان النیادی فضانورد اماراتی از داخل 
ایستگاه فضایی بین المللی کنترل می شد.پس از آنکه باون iROSA را از پالت خود جدا کرد، 

هوبورگ این پنل ۳۴۰ کیلوگرمی را نگه داشت تا آن را به محل نصب خود ببرد. 

وزیر آموزش و پرورش از اخذ مجوز جذب هزار نخبه در آموزش 
و پرورش خبر داد و گفت: بودجه این وزارتخانه باید طبق قانون 
افزایش پیدا کند، تحــول نیازمند قرارگیری علم و حلم در کنار 

یکدیگر است چراکه تحول به صورت آنی رخ نمی دهد. 
رضامراد صحرایی در نشســت هم اندیشــی جمعی از نخبــگان و صاحبان 
استعدادبرتر با وزیر آموزش و پرورش و قائم مقام بنیاد ملی نخبگان به طرح جذب 
و اشتغال نیروی انسانی نخبه و مستعدبرتر اشاره کرد و افزود: مجوز جذب هزار 
نخبه در آموزش و پرورش اخذ شده است که این مهم می تواند نقش بسزایی در 

ارتقاء کیفی حوزه آموزش داشته باشد.
وی بــا بیان اینکه بودجه آموزش و پرورش باید طبق قانون افزایش پیدا کند، 
خاطرنشان کرد: تحول نیازمند قرارگیری علم و حلم در کنار یکدیگر است چراکه 
تحول به صورت آنی رخ نمی دهد. وضع موجود حاصل عملکرد یک ساله و دو 
ساله نیست؛ بنابراین نباید انتظار داشت در یک بازه زمانی کوتاه، تمام مشکلات 

رفع شود. از طرف دیگر، در این مسیر نباید دچار غرور شد.
وزیر آموزش و پرورش یادآور شــد: پیدا کردن راه حل برای مشکلات جامعه، 
نیازمند برقراری ارتباط میان نخبگان علمی، نخبگان دینی و نخبگان مدیریتی 

است، این ارتباط غیرممکن های زیادی را ممکن می کند.
صحرایی با بیان اینکه جلسات با نخبگان باید به صورت تخصصی ادامه یابد تا 
بتوان توانمندی های این افراد را در حوزه های مورد نیاز به کار گرفت، گفت: نخبه 
نسبت به پدیده های عادی نیز سوال دارد و این در حالی است که افراد دیگر با این 

پدیده ها زندگی می کنند و این یعنی تفاوت فرد نخبه با دیگران.
وی به تاریخچه دانشسراها و هدف آنها در تربیت معلم برای روستاها اشاره کرد 
و اظهار داشت: آموزش و پرورش قوی مقدمه بلافصل ایران قوی است و مقدمه 

آموزش و پرورش قوی، معلم قوی است.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: برای تربیت معلم قوی باید ابتدا هویت معلمی 
را در وی نهادینه کرد و در کنار آن دانش و فن انتقال دانش را نیز به وی آموخت 
چون معلم با محصل که یک انسان است، سر و کار دارد؛ بنابراین باید از هنر وارد 

شدن به دنیای دانش آموز بهره مند باشد.
صحرایی گفت: از سال ۸۳، دوگانه تربیت معلم و تامین معلم ایجاد شد و همین 
دوگانه ضربات زیادی را به نظام تعلیم و تربیت کشور وارد کرد. در واقع، کشور به 
جای تربیت معلم به دنبال تامین معلم رفت. در این روند افرادی وارد این حوزه 
شدند که گرچه از دانش کافی برخوردار بودند اما مهارت و هویت معلمی نداشتند 

و بدین ترتیب، تربیت معلم رنگ باخت.
وی تصریح کرد: بعد از ایجاد دانشگاه فرهنگیان، چند سالی تنها از طریق این 

دانشگاه و دانشگاه شهید رجایی معلم استخدام شد اما بعد از آن مسیرهای دیگری 
نیز ایجاد شد؛ به طوری که در این سال ها تنها ۲۰ درصد معلمان از مسیر دانشگاه 

فرهنگیان و دانشگاه شهید رجایی جذب شده اند و این یک آسیب بزرگ است.
 وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه نیمی از کارکنان دولت در این وزارتخانه 
هستند، تصریح کرد: دستگاه تعلیم و تربیت کشور بسیار بزرگ است و این بزرگ 
بودن، وزارت آموزش و پرورش را به یک خودمشــغولی افراطی دچار کرده و در 

نتیجه این وزارتخانه از ماموریت های اصلی خود باز مانده است.
صحرایی با تأکید بر اینکه کلان مساله تعلیم و تربیت، یک پروسه است و نه 
اقدام نقطه ای، یادآور شد: این یعنی باید بین اجزای مختلف نظام تعلیم و تربیت، 
رابطه منطقی برقرار باشد تا در یک فضای زیست بوم گونه بتوان اهداف تعیین شده 
را محقق کرد.وی اظهار داشــت: ایران بعد از هند متنوع ترین فرهنگ را دارد؛ 
برخورداری از مرزهای پرتعداد با کشــورهای همسایه و بیش از ۲۰ زبان زنده و 
وجود پدیده های مرسومی مانند دوزبانگی و چندزبانگی، تنها بخشی از ویژگی های 
منحصربه فرد ایران است. نظام تعلیم و تربیت باید به این موارد توجه داشته باشد 

و بتواند با تحلیل درست از وضعیت کشور الگوی شناختی خود را تصحیح کند.
وزیر آموزش و پرورش گفت: نظام تعلیم و تربیت باید یک فرایند پویا، متحد، 
هماهنگ، همســو و منسجم را ایجاد کند که در آن اثرگذاری و اثربخشی بین 
بخش های مختلف وجود داشته باشد که البته این مهم نیازمند درک شبکه ای از 
شرایط است.صحرایی یادآور شد: در ایران جایگاه ویژه ای برای معلم قائل هستند 
اما مادامی که این جایگاه و این احترام ترجمه رفتاری نداشته باشد، عملًا در حد 

شعار و حرف باقی می ماند.
وی افزود: در کشورهایی مانند ژاپن، چین، آمریکا و انگلستان، نهادها و مراکز 
تربیت معلم تحت اشراف عالی ترین مقام کشور هستند. از طرف دیگر، این مراکز 
به شدت آینده نگر پویا و منسجم اند و نظام گزینشی روشن و محکمی دارند که 
در فرایندهای آن، بسیاری از افراد به تدریج از چرخه خارج می شوند. با این حال، 
در ایران جدال برای ورود است و عملًا هر کسی وارد چرخه نظام آموزشی شود، 

عملًا به کارگیری خواهد شد.
در ادامه این نشست؛ ناصر باقری مقدم قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با بیان اینکه 
وزیــر آموزش و پرورش خود در زمره نخبگان قرار دارد، گفت: امروزه افرادی در 
رأس وزارت آموزش و پرورش قرار دارند که ادبیات نخبگانی را به خوبی می دانند 

و با فضای نخبگان به خوبی آشنا هستند.
وی افزود: توجه به مستعدان دهک های پایین جامعه یکی از برنامه های جدی 
بنیاد ملی نخبگان اســت که آن را با همکاری وزارت آموزش و پرورش دنبال 
می کند. برای نیل به این هدف، حمایت از جامعه نخبگانی مناطق کم برخوردار و 

بی بضاعت به عنوان یک اولویت در دستورکار قرار گرفته است.
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان خاطرنشــان کرد: در سال جاری، برای اولین بار 
۱۵۰ مدرسه مستعدپرور در مناطق کم برخوردار مورد توجه و حمایت ویژه بنیاد ملی 
نخبگان و وزارت آموزش و پرورش قرار می گیرند. علاوه بر آن، برای حمایت از 
صاحبان استعداد برتر ساکن در روستاها که دسترسی به مدارس سطح بالا ندارند، 
بیش از ۲۰۰ کانون مردمی با همکاری بنیاد ملی نخبگان و استفاده از ظرفیت های 
نهادهای عمومی ایجاد شده تا بتوان مستعدان این مناطق را دوشادوش مدارس 

سمپاد و نمونه مردمی، شناسایی و حمایت کرد.
باقری مقدم اظهار داشت: در سال جاری، با همکاری کمیته امداد امام خمینی و 
وزارت آموزش و پرورش، بنیاد ملی نخبگان از ۲۰ هزار دانش آموز تحت حمایت 
کمیته امداد که در برنامه ملی شهاب شناسایی شدند، حمایت خواهد کرد. در کنار 
آن، توجه به دانشجومعلمان مستعدبرتر یکی دیگر از برنامه های اولویت دار بنیاد 

ملی نخبگان و وزارت آموزش و پرورش در سال جاری خواهد بود.
وی با بیان اینکه در حوزه فرهنگ و هنر نیز شیوه نامه مربوط به زودی ابلاغ 
می شــود، یادآور شد: به منظور رشد مهارت های دانش آموزان در حل مسئله و 
ارتقای توانمندی و مهارت هــای کاربردی آنان، مدارس خلاقیت نیز به زودی 

راه اندازی می شود.
حجت الاسلام و المسلمین سعید کرمی رئیس دفتر نمایندگی نهاد مقام معظم 
رهبری در بنیاد ملی نخبگان نیز با بیان اینکه برگزاری این جلسات از مطالبات 
جدی رهبر معظم انقلاب است، اظهار داشت: این جلسات سبب ارتباط مستقیم 

مسئولان با نخبگان می شود که این مهم برکات دوسویه دارد.
وی افزود: در این جلســات هم مســوولان با نظرات و راهکارهای نخبگان 
برای برون رفت از مشکلات و چالش های موجود آشنا می شوند و هم نخبگان 
از محدودیت ها و چالش های مسئولان آگاه خواهند شد؛ در نتیجه یک ارتباط 

منطقی و دقیق بین دو طرف ایجاد می شود.

رئیس دفتر نمایندگی نهاد مقام معظم رهبری در بنیاد ملی نخبگان با یادآوری 
اینکه آینده کشور در دست معلمان است، ادامه داد: تمام چالش ها و مشکلات، 
نقاط قوت و دســتاوردهای امروز کشور ریشــه در آموزش و پرورش دارند؛ در 
نتیجه این وزارتخانه باید نسبت به جایگاه معلمان حساس باشد و گلوگاه جذب 
دانشجومعلم را به صورت دقیق کنترل کند تا افراد بر اساس شاخص هایی مانند 
توانمندی های علمی، سبک زندگی، شخصیت اجتماعی، توانمندی روحی و روانی 

برای تربیت نسل آینده، گزینش شوند.
کرمی تاکید کرد: در فرهنگ دینی، بر خودساختگی و آشنایی و عمل معلم به 
باورها و ارزش های دینی تأکید شده است؛ بنابراین دانشگاه فرهنگیان باید در این 
زمینه دقت عمل بالایی داشته باشد.وی در ادامه بر لزوم تقویت و تعمیق ارتباط 

بنیاد ملی نخبگان و دانشگاه فرهنگیان تاکید کرد.
در این نشست شرکت کنندگان نیز به بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند.

ضرورت رعایت عدالت آموزشی، دسترسی به آموزش با کیفیت، توجه به شرایط 
بازماندگان از تحصیل و بهره مندی از کمک سازمان های مردم نهاد و خیریه برای 
آنها، کتاب های درسی و بازنگری متون ادبی، اهتمام ویژه به تجهیز کتابخانه های 
کشــور، ایجاد عوامل انگیزشی برای معلمان به ویژه فراهم کردن شرایط لازم 
برای تأثیرگذاری و تقویت حس ارزشــمندی در ایشان، واقعی کردن توقعات از 
استعدادهای برتر با برنامه ریزی، افزایش برنامه ها برای فعالیت های فیزیکی و 
تربیت بدنی به منظور بهبود عملکرد فرد، استفاده از ظرفیت های پژوهشکده ها 
برای فرصت های کارورزی دانش آموزمعلمان، ضرورت ارتقاء سطح علمی اعضای 
هیئت علمی  دانشگاه فرهنگیان، تدوین شیوه نامه اجرایی برای معلمان برگزیده، 
لزوم تغییر سیاست های آموزش و پرورش در مواجهه با مدارس خصوصی از مهم 

ترین موضوعات مطرح شده در این نشست بود.
توجه ویژه به عدالت و قانون اساسی و همبستگی اجتماعی، ایجاد سامانه رصد 
استعدادهای هنری دانش آموزان، تجمیع رویدادها و جشنواره ها برای دستیابی به 
نتایج بهتر، تشکیل کمیته تخصصی برای پیگیری سند تحول، ضعف کتب درسی 
و لزوم ارتقای محتوای آموزشی، راه اندازی دفتر ارتباط با دانشگاه و پژوهشگاه، 
افزایش ایجاد حس وطن دوستی و تعلق خاطر در دانش آموزان، اهتمام جدی به 
ادبیات به عنوان بستری هویت ساز و هویت بخش، شکل گیری اندیشکده با حضور 
نخبگان خارج از آموزش و پرورش و همچنین تشکیل کلاس های ضمن خدمت 

برای معلمان از دیگر موضوعات مطرح شده در این نشست بود.
نشست جمعی از نخبگان و دانشجو-معلمان صاحب استعدادبرتر با وزیر آموزش 
و پــرورش، قائم مقام بنیاد ملی نخبگان و معاونان و مدیران دو نهاد به منظور 

زمینه سازی برای ارتباط مستقیم جامعه نخبگانی با مسئولان کشور برگزار شد.

هزارنخبهدرآموزشوپرورشجذبمیشوند
وزیرآموزشوپرورش:

اخبار کوتاه 

 شرکت آواداین )Avadain( اعلام کرد که به دنبال استفاده از گرافن در تولید شارژرهای 
مغناطیسی بی سیم است. این شرکت از همکاری برای بهره گیری از گرافن در شارژرهای 

ماگفاس )Magfas( خبر داد.
ماگفاس یک شرکت فعال در حوزه الکترونیک بوده که اقدام به تولید محصولاتی می کند که به صورت 
مغناطیسی و بی سیم شارژ می شوند. ادوات مختلفی از تلفن همراه و تبلت گرفته تا انواع تجهیزات الکترونیکی 

را می توان با این شارژرها شارژ کرد.
ماگفاس با استفاده از گرافن آواداین در مجموعه محصولات پیشرو خود، امیدوار است که به عملکرد پیشرفته، 

وزن سبک تر و افزایش دوام برسد و در نتیجه یک تجربه برتر را برای مشتری ایجاد کند.
فیل فان ورمر، مدیر ارشد تجاری آواداین گفت: ما از همکاری با ماگفاس هیجان زده ایم تا ویژگی های خارق 
العاده گرافن ورقه ای بزرگ، نازک و تقریباً نقص را به دستگاه های شارژر فوق العاده محبوب ماگفاس بیاوریم.
سیمور سگنیت، مدیرعامل ماگفاس گفت: ما از همکاری با آواداین هیجان زده ایم و به دنبال راه هایی برای 
ترکیب این ماده در محصولات نسل بعدی خود باشیم. ما معتقدیم که پیشرفت فناوری آواداین برای تولید انبوه 
گرافن واقعاً قابل توجه است و ما از این موضوع هیجان زده هستیم.برد لارشان، مدیرعامل آواداین گفت: این 

همکاری با ماگفاس فرصتی هیجان انگیز برای آواداین است تا کاربرد واقعی گرافن ما را نشان دهد.
فناوری نوآورانه و انقلابی آواداین موجب شده است که تولید انبوه گرافن با کیفیت بالا بتواند تقاضای رو 
به افزایش این ماده انقلابی را برآورده کند. فرآیند تولید سازگار با محیط زیست در سطح جهانی، باعث تولید 
پلاکت های گرافنی بزرگ، نازک و تقریباً بدون نقص می شود.فناوری آواداین در سطح جهانی ثبت اختراع 
شده و کیفیت، کمیت و قیمت مناسب پلاکت های گرافنی را تضمین می کند. فرآیند آواداین در هنگام تولید 

پلاکت های بزرگ و نازک در حد ۲-۵ لایه اتمی، از بروز نقص ساختاری جلوگیری می کند.

گوگل از کارمندانش خواست اطلاعات محرمانه را با چت ربات های هوش مصنوعی از 
جمله برنامه »گوگل بارد” ) Bard( این شرکت، به اشتراک نگذارند. 

رویترز به نقل از چهار منبع آگاه گزارش کرد: آلفابت )شرکت مادر گوگل( که یکی از بزرگترین بازیگران رقابت 
هوش مصنوعی است، به کارمندانش اعلام کرد نباید اطلاعات محرمانه را با چت ربات های هوش مصنوعی 
مانند چت جی پی تی و »بارد«، به اشتراک بگذارند. زیرا شرکت های هوش مصنوعی با استفاده از پیام های 

ارسال شده توسط کاربران، درک زبان چت ربات های خود را آموزش می دهند.
همانطور که یافته های یک مطالعه نشان داده است، بازبینی کنندگان انسانی می توانند چت ها را بخوانند و 
بنابراین اطلاعات داخلی را مشاهده کنند، یا این که خود هوش مصنوعی می تواند به تنهایی آن ها را بازتولید 
و افشا کند.هشدارهای مشابهی از سوی شرکت هایی مانند والمارت، مایکروسافت و آمازون صادر شده است 
که اعلام کرده اند پاسخ های چت جی پی تی را دیده اند که با اطلاعات داخلی آنها، شباهت زیادی داشته است.

هشدار گوگل به خصوص از این نظر جالب توجه است که خود این شرکت، چت ربات عرضه کرده است. این 
غول اینترنتی به مهندسانش هشدار داده است که از ابزارهای هوش مصنوعی برای کدنویسی استفاده نکنند.

گوگل اوایل ماه میلادی جاری، اعلام کرد که »بارد« برای پاسخگویی بهتر به سوالات در مورد منطق و 
ریاضی، اکنون قادر است به تنهایی، کد اجرا کند. این به روزرسانی، پس از  به روزرسانی آوریل انجام شد که 

امکان تولید کد را برای »بارد« فراهم کرده بود.
گوگل به رویترز اعلام کرد اگرچه«بارد« می تواند برای برنامه نویسان مفید باشد، اما ممکن است کدهای 

نامطلوب را هم پیشنهاد کند.
بر اساس گزارش بیزنس اینسایدر، گوگل قبل از این که »بارد« را عرضه کند، به کارکنانی که این برنامه را 

آموزش می دادند، هشدار داده بود اطلاعات داخلی را به آن ندهند.

 استفاده از »گرافن« در تولید 
شارژرهای مغناطیسی بی سیم

هشدار گوگل درباره ارائه اطلاعات 
محرمانه به چت ربات های هوش مصنوعی

  مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان همدان در جلسه شورای مدیران که با 
حضور مدیران بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات استان در محل اداره کل ICT برگزار 
شد بر هم افزایی و بسیج کلیه امکانات در تسریع اجرای پروژه فیبر نوری شهر همدان 

تاکید کرد. 
در ابتدای جلســه شورای مدیران، مشکلات ارتباطی و فناوری شهر جورقان مطرح شد. در همین راستا 
شــکری کامروا رئیس شورای شهر جورقان با ارائه گزارشی به بیان مشکلات بخش ارتباطات و فناوری 
اطلاعات پرداخت و افزود: یکی از مشکلات شهر جورقان که موجب نارضایتی مردم شده است، قطعی تلفن 

ثابت به دلیل سرقت کابل است.
وی افزود: به دلیل موقعیت جغرافیایی شهر و فاصله ۵ کیلومتری با شهر همدان و نیز با توجه به جمعیت بالغ 

بر ده هزار نفر، خدمات مناسبی باید ارائه شود.
در ادامه، ماهیار عطار مدیرکل تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی منطقه غرب در خصوص مشــکلات 
شهر جورقان گفت: مشکلاتی که مربوط به بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات بوده احصاء شده است و 
در خصوص قطعی هایی که بعضا صورت گرفت خارج از حد معمول قطعی تلفن ثابت است که مخابرات 
منطقه همدان اقدامات لازم در این خصوص را انجام دهد.عباس صادقی پوریانی مدیرکل ارتباطات و فناوری 
اطلاعات استان همدان، ضمن اشاره به پیشرفت های پروژه فیبر نوری توسط شرکت فناپ بر تسریع و رفع 

موانع با بکارگیری کلیه امکانات موجود توسط دستگاه های اجرایی ذیربط تاکید کرد.
صادقی در پایان با اشاره به شکاف اقتصاد دیجیتال در استان خاطرنشان کرد: با زمینه سازی و ایجاد شرایط 
مناســب باید به گونه ای عمل کنیم که ارزش افزوده خدمات به خود اســتان برگردد که موجب توسعه و 

شکوفایی استان خواهد شد. 

 لزوم بکارگیری همه امکانات 
در تسریع پروژه فیبر نوری شهر همدان

دبیر نخســتین نمایشــگاه فناوری ها و محصولات محرومیت زدا 
از امضای بیــش از ۱۳۰ تفاهم نامه و ۵۳ قــرارداد همکاری بین 
شــرکت های دانش بنیان و نهادهای محرومیت زدا طی ســه روز 

برگزاری این نمایشگاه خبر داد.
حمیدرضا شکری گزارشی از روند فعالیت ها و دستاوردهای نمایشگاه آبادیران ارائه داد 
و اظهار کرد: در این دوره بیش از ۸۰ نفر از مدیران دســتگاه های اجرایی و نهادهای 
حکومتی از نمایشگاه بازدید کردند.وی گفت: علاوه بر تفاهم نامه ها و قراردادهای اعلام 
شده از سوی شرکت ها که بیش از ۱۸۰ عنوان بوده چند توافق نامه  همکاری مشترک 
بین معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و سازمان نوسازی مدارس، صندوق 
کارآفرینی امید، مرکز جهاد آبرسانی وزارت نیرو، بنیاد علوی، کمیته امداد امام و معاونت 
اشــتغال وزارت کار امضا شده است.شکری در ادامه بیان کرد: بیش از ۶۰ توافق نامه  
همکاری مشــترک به ارزش هزار و ۸۰ میلیارد ریال بین دو موسسه با شرکت های 
دانش بنیان امضا شده است. دبیر نمایشگاه آبادیران افزود: کمیته امداد امام خمینی 
 )ره( هم دو تفاهم نامه همکاری مشترک در زمینه صادرات محصولات دانش بنیان و 
۴۰ مورد تفاهم نامه با کارفرمایان برای به کارگماری مددجویان در مشاغل دانش بنیان، 
فناور و خلاق امضا کرده است. ۶۰ مورد تفاهم هم با راهبران شغلی در حوزه دانش 
بنیان، خلاق و فناور در این دوره از نمایشگاه صورت گرفته استوی افزود:  توافق نامه های 
همکاری مشترک بنیاد احسان نیز در دو بخش قرارگاه نوآوری و قرارگاه عدالت آموزی 

به ارزش ۳۰ میلیارد ریال منعقد شــده است.دبیر اولین دوره نمایشگاه فناوری ها و 
محصولات محرومیت زدا ادامه داد: در نمایشگاه ۲۲ نشست و پنل علمی و گفت وگو 
برگزار شد. همچنین ۴۵۰ شرکت کننده در این نمایشگاه حضور داشتند.وی با اشاره به 
برنامه  ملی آبادیران که برگزاری این نمایشگاه نقطه شروع آن بود گفت: این برنامه 
ملی علاوه بر نمایشگاه سالانه شامل برگزاری جایزه ملی آبادیران، نمایشگاه مجازی 
آبادیران، سامانه تامین مالی جمعی برنامه های ملی آبادیران، تعامل و هم افزایی بین 
دستگاهی، تهیه کتابچه  فناوری ها و محصولات محرومیت زدا، تشکیل دبیرخانه دائمی 

برنامه ملی آبادیران و تولید مستندات آبادیران است.

چین یک ماهواره با طراحی صفحه ای را به منظور آزمایش فناوری ها 
برای توسعه منظومه ماهواره ای اینترنتی بزرگ این کشور در مدار 

لئو قرار داد.
از آنجایی که پرتاب ماهواره های اینترنتی در تعداد زیاد صورت می گیرد، این نوع 
طراحی کمک می کند تا بتوان ماهواره ها را روی هم قرار داد و با هر عملیات ده ها 
ماهواره را به فضا فرستاد. در حال حاضر شرکت اسپیس ایکس نیز برای توسعه 
منظومه اینترنتی استارلینک از همین طراحی بهره می برد و در هر پرتاب حدود ۶۰ 

ماهواره را به فضا منتقل می کند.

این ماهواره با نام لانگ جیانگ-Longjiang( ۳-۳( با وزن ۱۲۰ کیلوگرم و 
عمر طراحی ۵ سال، مجهز به یک آرایه خورشیدی تاشو است. موسسه فناوری 
ماهواره ای هاربین )HITSat( لانگ جیانگ-۳ را بر اســاس باس ماهواره ای 
SATware-CS۲۰۰ ســاخته است. ماهواره مورد بحث در باند Ka فعالیت 
می کند و سرعت های ارسال و دریافت داده آن به ترتیب ۶۰۰ و ۵۰۰ مگابیت در 
 )Guowang( ثانیه است.چین برنامه دارد یک منظومه بزرگ موسوم به گوانگ
شــامل حدودا ۱۳ هزار ماهــواره را در مدار زمین ایجــاد کند تا بدین ترتیب با 

منظومه های بزرگی مانند استارلینک به رقابت بپردازد.
ماهواره بر تجاری کوآیژو چهار مرحله دارد که سه مرحله اول آن از سوخت جامد 
و مرحله چهارم آن از سوخت مایع استفاده می کنند. عملیات پرتاب اولین نمونه های 
این ماهواره بر به نام های کوآیژو-۱ و کوآیژو-۱آ از سال ۲۰۱۳ آغاز شد. کوآژو-۱آ 
دارای طول ۱۹.۴ متر و قطر ۱.۴ متر اســت و می تواند ۲۰۰ کیلوگرم محموله را 
به مدار خورشیدآهنگ در ارتفاع ۷۰۰ کیلومتری زمین و ۳۰۰ کیلوگرم محموله را 

به مدار لئو منتقل کند.
بنا بر اعلام دفتر همکاری فناوری سفارت ایران در چین، کوآیژو-۱۱ که نمونه 
بزرگتر آن ها به شــمار می رود، با وزن برخاست بیش از ۷۰ تن قادر است ۱۵۰۰ 
کیلوگرم محموله را به مدار لئو بفرستد. ماهواره بر های سری کوآیژو با احتساب این 
ماموریت تاکنون ۲۴ بار به فضا پرتاب شده اند که ۳ مورد آن ها ناموفق بوده است.
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